
9V

Z A P I S N  I K

sa četrnaeste zajedničke sjednice Skupstine opštine Banja Luua, 
oaržane 2 2.1 .1968. godi,ne.

Sjednica je počela sa radom u 8,00 sati u Vijećnici 
Doma kulture.

Predsjedava i rukovodi sjednicom predsjeonik Skupšti- 
ne opštine Babić Živko.

Zapisnik vodi radnik Skupštine opštine Alagić Ibro.
Prisutno je 77 odbornika, otsutno 23 odbornika.
Lisu najavili odsustvo: Buzadžić Hajko, Ličina Rauni- 

la, Salamić L<jubiša, Antić Mirko, Grbić Lilan, Jankijević Viktor, 
Janković dr. Vojislav, Kecman Drago, Memon Ivan, Pirolić Мећо, Pu- 
Ijić Drago i Kuždić Teofik.

Naoavili odsustvo: Mitrov Vojin, Kašljević Mirko, Šola- 
ja Jefto, Višekruna Vaso, Duvnjak Stojan, Dj'uran Vlado, Grozdanić 
Boško, Jajčević Ivica, Petković Bojan, Vasić i.ilivoje i Vranješ To- 
dor.

Pošto je oredsjedavajući konstatovao da postoji kvali- 
fikaciona većina za odlučivanje, prešlo se na rad.

Odbornici: Pavićar Lazo i Verem Alimet su naknadno prav- 
dali odsustvovanje sa zadnje sjednice.

Uvažena je primjedba odbornika Vulić Vere da je bila 
prisutna na zadnjoj sjednici, s tim ^a je došla poslije proziva - 
nja.

Jednoglasno je usvojen:

D H E V U  I R E D

Jl. Informacija o sadašnjem stanju i mogućnostima'raz- 
voja poljoprivredne prt.izvodnje na području opštine,

J  2. Infoimiacioa o stanju i problemima kriminaliteta i 
javnog red^ i mira na području opštine,

\j 3» Izvještaj o raau u 1967. godini Kpmisije za društve- 
ni nadzor Skupštine opštine,

4. Informacija o problemu dvojnih stanarina,
3. Prijedlog Zaključka o stanju i potrebnim mjerama u 

oblasti fizičke kulture,
6 . Prijedlog Odluke o radnom vremenu u organima upra- 

ve Skupštine opštine,
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7» Prijedlo^, Odluke o kanalizaciji, 
s j 8. Prijedlog Odluke o organizaciji službe zaštite 

poljskih dobara,
t__ 9. Prijedlog Odluke o izmjeni Odluke o regulacionom

planu stambenog naselja "Borik”,
; lo. Prijjedlog Odluke o izmjeni St tuta opštine Banja

Luka,
11. Prijedlog Rješenja o oslobadjanju Stambenog pre- 

duzeća u Banja Luci obračunavanja i plaćanja kamate na fond stam- 
benih zgrada,

J 12. Prijedlog Rješenja o oslobadjanju jedinice za gaz- 
dovanje stambenim zgradama Kombinata drvne industrije "Vrbas" u 
Banja Luci obračunavanja i plaćanja kamate na fond stambenih zg- 
rada,

jlp. Prijedlog zaključka o potvrdjivanju statuta osno- 
vnih škola^'Mladen St janović" Banja Luka, "Prva krajiška prole- 
terska brigada" Piskavica, Osnovne škole Dragočaj i Statuta Zaš- 
titne radionice za rehabilitaciju i zap šljavanje lica defektnih 
sluhom "DES" Banja Luka,

14. Prijedlog Rješenja o izboru sudija Opštinskog su- 
da u Banja Luci,

-̂-  15* Pridedlog Zaključka o objavljivandu izbora pred-
sjednika Opštinskog suda u Banja Luci,

16. PrijedLeg Rješenja o razrješendu inspektora raua,
__ 17* Prijedlog Rdešenja o imenovan,ju članova Komisije

za boračka pitanja,
-- 18. Prijedlog Zaključka o odobravanju plana sječa za

1968. godinu Šumskog privrednog preduzeća "Banja Luka",
—̂  19* Prijedlog Zaključka o davan^u saglasnosti na plan 

sječa za 1968. godinu Šumskog industrijskog preduzeća "Kozara" iz 
Bosanske Dubice,

_  2o. Prijedlog Zaključka o davanju saglasnosti na plan
sječa za 1968. godinu Šumskog privrednog preduzeća "Posavina" iz 
Bosanske Gradiške.

Ad 1
Informacija 0 saaašnjem stanju i mogučnostima razvoja 

polj privredne proizvodnje na području opstine.
Izvjestilac je ing. Savić Dušan, predsjednik Savjeta 

za poljoprivredu i šuraarstvo - izlaganje u prilogu zapisnika ( u
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sjedničkom materijalu).
OdborniK gail Ivica, stavlja primjedbu na datum koji 

nose zalcljučci iz oblasti poljoprivrede. Treba da stcji 22.1.1968. 
a ne 21.1.1968. godine.

Odbornitc Zenić Dobrivo.je, slaže se sa crijentacijom 
na stočarstvo i voćarstvo. Kunstatuje da poljoprivreda u cjeli- 
ni slaco napreduje. Velika je usitnjenost posjeda. Stočarstvo je 
u teškoo situaciji, opada broj sitne stoke, ne unapredj.uje se go- 
vedarstvo, nema vještačkog csoemenjavanja. Na selu se stvaraju so- 
cijalni problemi, san:. prošle god’ine ostalo je 2oo miliona nena - 
plativih bolničkih troškova. l.alo je raajeno па opštoj kulturi, па 
elektrifikaciji, na zdravstvenoj zaštiti. Na području Bronzanog 
Ivajdana imaju samo dva doktora na 2o.ooo stanovnika. Pita, šta je 
sa kolima zaravstvene stanice u Majdanu?

Odbornik Verem Ahmet - cijeni napore koji su uloženi 
na izradi Informacije, ali se ne slaže sa polemikcm koja se kroz 
nju provlači na relaciji selo - grad. Nije na mjestu diskusija ko 
kome više daje. Kritički se osvrnuo na sistem uv^dnih izlaganja 
na sjednicama, čitaju se i po pravilu su duga. Predlaže, da se 
uvodna izlaganja podijele odbornicima zajedno sa sjeđničkim mate- 
rijalom. Ističe da su neki orealoženi zaključci diskutabilni. Ne 
slaže se da se prilikom donošenja finansijskog plana realizacije 
samodoprinosa mjesnim zajednicama na selu izdvaja 15% umjesto pre- 
dvidjenih lo%. Takodjer se ne slaže da Skupština opštine od 1968. 
izdvaja najmanje 2o miliona starih dinara iz budžeta za unapredje- 
nje poljoprivrede. Smatra, da je ovo nerealno postavljeno. Može 
se odreaiti iznos za 1968, ali ne i za ubuduće. Mišljenja je da 
poljoprivreda zaostaje i pita da li je to samo materijalna nemogu- 
ćnost ili ima i subjektivnih razloga?

Preds.jeunik Babić Živtco - smatra, da nije dobro rje- 
šenje da se uvodno izlaganje dostavlja uz sjeđnički materijal, ko- 
jega i onako ima dosta, pa bi odbornici bili pretrpani. Uvodna iz- 
laganja su pravljena na materijalu koji se dostavlja.

Odbornik Marčetić Bo;;dan - poavlači da uvodno izlaga- 
nje nije nikakav višak i da je dosta rasvijetlilo probleme. Lliš- 
ljenja je da je sadašnje stanje lose, a mogućnosti razvoja teške. 
Smatra da razlozi leže u objektivnim i subjektivnim slabostima.
Loš je bonitet zemljišta i konfiguracija, slabe su komunikacije, 
usitnjenost posjeda je velika, slaba elektrifikacija sela, sitna 
ulaganja u poljoprivreau; sve su to razlozi za teško stanje u ovoj
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oblasti. Ne može se očekivati napredak bez ulaganja. U\a3ežena 
su mišljenja da zemljoradničke zadruge mogu ali neće da rade 
na preobražaju sela, iako su vezane za selo, Ističe, da је nje- 
gova zadruga uložila 2оЗ miliona u proizvodnju, a 17 za razvoj 
sela. Završni račun će pokazati da li su te pare korisno ulože- 
ne. Zaaruga je dala u proizvodnju 500.000 sadnica, 7»ooo voćnih 
sađnica, 2o.ooo pilića, u fondove uložila 4 miliona za standard. 
Zadruge su jedine koje nešto ulažu ili pak, pomažu razvoj poljo- 
privrede. Smatra, da bi i ostali trebali da ulažu i pomažu po - 
Ij.privredu, a naročito mesarska, mlinarska i preradjivačka in- 
dustrija, otkupna mreža kao i gradska hržnica. Zadrugama se, me- 
djutim, prigovara da su se komercijalizirale i da trguju. Unap- 
redjenje, odnosno rad na njemu, mora biti sistematsko, već od 
osnovne škole. Treba raditi na tome da omladina ostane na selu. 
Informacija slika stanje, ali ne daje rješenja i odgovore. Ple- 
dira da Skupština opštine donese konkretnije zaključke.

Preds.jednik Babić Živko - izmedju ostalog ističe: 
neriješeno pitanje kredita, slabo ili nikakvo učešće drugih rad- 
nih organizacija u razvoju poljoprivrede, velike obaveze zemljo- 
radničkih zadruga. Neophodno je da Savjet, Komora i predstavnici 
zadruga izanaliziraju stanje i predlože smjernice za rad. Da se 
vidi koja radna organizacija može da raui na razvoju i šta treba 
da uradi. Zadrugama treba pomoći u naporima na raau razvoja i una- 
predjenja poljoprivrede, vidjeti koje akcije i kakva im je pomoć 
potrebna u radu. Nedopušteno je da jedni na druge prebacuju oba- 
veze.

Republički poslanik Ilešinović Tasim - naglašava da 
postoji orijentacija i koncepcija razvoja poljoprivrede, ali da 
nema organa koji bi to sprovodio.

Hišljenja je da se Skupština opštine bavi ovom prob- 
lematikom periferno, a vrijeme je da se rašćisti ko treba da vo- 
di bri^u o rt.alizaciji planova. Ističe potrebu: integracionih 
procesa, izgradnje klaonice i hladnjače, povezivanje radnih orga- 
nizacija sa bankom na izradi i realizovanju programskih rješenja 
za poljoprivredu. Sve akcije usmjeriti na razvoj poljoprivrede. 
Potrebno je: precizno odreaiti područja koja će se elektrificira- 
ti, raditi na razvoju urbaniziranih punktova, spriječiti ne isme- 
nost mladih, odrediti sredstva i njihov način realizacije.

idbornik Rokvić D.juro - smatra da je Infurmacija dobra.
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Ne treba zanemariti stanje kako je danas, kao ni mogućnosti za- 
pošljavanja ncvid uadrova. Ističe, da zemljoradnipke zadruge je- 
dino rade na razvoju poljoprivrede. Poljoprivreda Je u cijelosti 
napredovala, porasla je polj privredna proizvodnja i potrošnja 
vještačkih djubriva. Povećao se interes ža poljoprivreanu proiz- 
vonju. U Piskavici ima 7 privatnih traktora. Svi poljoprivredni- 
ci saraajuju sa zadrugom. Zadruga se mora rijentisati na veću 
akumulaeiju i ekonomičnijim poslovima. Ističe, da je u ovoj ob- 
lasti veliko nerazumijevanje i nezainteresiranost. Ivanjska je 
imala uzorni voćnjak, drugi po velićini u Republici. Trebalo ga 
je doinvestirati, a kako nije bilo razumijevanja, dat je PIK-u 
"I laden Stojancvić", bez naknade. Traži da i preradjivaći ulažu 
u razvoj poljoprivrede. Lošim i neuspjelim integracijama se ne 
doprinosi razvoju poljoprivrede. Kooperacija je gotovo izumrla. 
Poljoprivreanici traže saradnju, jer ne mogu sami da uvećaju pro 
izvodnju.

Odbornik Anušić Joso - drži da je stanje ozbiljno i 
da će biti teže ako se ne predje na integraciju, za koju smatra 
da je najvažnija i najodlučnija za razvoj poljoprivrede. U Dra- 
gočaju де samo jedan traktor, što je nedovoljno, sve ostalo je 
prodano. Zadruga nije ništa napredovala od 1947. godine, aparat 
п°п је glomazan, ne odvaja ništa u fondove. Zadruga ne pomaže 
razvoj poljoprivrede, čak nije htjela odvojiti Joo.ooo starih 
dinara za umjetno osjemenjavanje. Zemljište u opštenarodnoj imo- 
vini leži neobraajeno. Seljak je prepušten sam sebi. Sadašnje za 
drus_,e nemaju ništa sa poljoprivredom. Prealaže, da se poboljša 
zdravstvena zaštita na selu, da se poljoprivredi pomogne finan- 
sijski - povećati prilikom donošenja finansijskog plana realizac 
je samodoprinosa mjesnim zajednicama na selu sa lo% na 15%, spro 
vesti integraciju, boriti se za kvalitet.

Odbornik Cerić Osman - ističe, da je u stočarstvu 
teška situacija, stoka je jeftina, ali to se ne odražava na ci- 
jeni mesa. Misli, da mesari kori, te gužvu nastalu obustavom iz- 
voza mesa. Smatra, da je malo uradjeno na unapredjenju poljoori- 
vrede. Treba naročito obratiti pažnju na ušoravanje sela, raditi 
na zdravstvenoj zaštiti, snabdjeti sela zdravom vodom i izvrši- 
ti elektrifikaciju.



Brzica Karlo - podvlači da je 60% stanovništva op- 
štine sa sela, a nacionaini dohcđak je. vrlo nizak 600,00 dina- 
ra po stanovniku. Jedini izlaz je u integracioi savremenijeg 
privredjivanja. Smatra, da se u razvoju polooprivrede ne treha 
oslanjati na zadruge. Dok se arugi integrišu, kod nas se stoji 
i čeka. Vrijeme je za integraciju da se cbjedine sve raspoloži- 
ve snage i krene u akciju. Tržište je široko, ima velik broj 
organizacija koje su ovisne od poljoprivreae i utiču па proiz- 
vodnju, npr. MŽitoproduktn i "Voćar”, "Bosanka", "Vitamintca", 
Gradska tržnica i dru^i. Neke pogone treba rekonstruisati. Sma- 
tra, da najveća organizacija PIK "Mladen Stojanović", neće du- 
go uspješno nastupati, jer radi isključivo sa nepreradjenim pro- 
izvodima i nema oblikovane proizvodnje za tržište. Potrebno je 
stvoriti političku klimu za razvoj poljoprivrede i organizovati 
promet roba na nivou radnih or0anizacija. Seljak se sam ne^može. 
razvijati. Zadruge iiiaju ulogu u podizanju proizvodnje, aliVkak- 
kva su one ne mogu zadovoljiti, nemaju ni stručnjaka. Treba se 
čuvati polovičnih i pogrešnih integracija. Zalaže se za specija- 
lizaciju raua od sirovine do prometa. Za razvoj stočarstva neo- 
phodna je hladnjača. Samo organiz_vana privreaa može rijeciti pro- 
bleme poljoprivrede.

Republički poslanik Lilorad Popović - icredlaže dg se 
vidi šta je sporno, a šta nije.

Odbi.rnik Osmančević Sabahudin - podvlači da u programu 
zdravstvene zaštite pored proširenja mreže stanica treba obrati- 
ti pažnju na finansiranje postojeće mreže. Već sada to fina si - 
ranje je veliki problem, jer se jedan dio finansira na račun ra- 
dničkog osiguranja. Nesredjeni odnosi mogu dovesti do vrlo teš- 
ke situacije u zdravstvenoj zaštiti. Recimo da se polovina uče- 
nika može pregledati a da se polovina ne može, jer nisu osigura- 
ni! Kola hitne pomoći su povućena iz Bronzanog Majdana, jer su 
neekonomična iskorišt'avana po Зоо km mjesečno. Jedan Ijekar je 
povučen iz Bronzanog Majdana, jer je imao 800 posjeta mjesečno, 
medjutim, biće zapcslen izvjestan broj medicinskih sestara, os - 
novaće se stomatološka stanica. U Dragočaju, medicinska stanica 
nije vlasništvo Medicinskog centra, pa zato nije ni popravljena.

Odbornik Rokvić D.juro - je mišljenja, da zadruge poslu- 
ju na granici rentabiliteta. U poljoprivredu je na vrijeme treba- 
lo- investirati. Imamo lo institucija koje rade na analizama po - 
ljoprivrede, a ne daju nikakav doprinos razvoju. Novac uložen u
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finansiranje ovih investicija, trehalo je uložiti u poljopriv- 
redu. Zađruge nemaju plana razvoja. Posto,je garantovane cijene 
nekih proizvoda, ali nema prihvata proizvoda. Ima dosta dirigi- 
ranih stvari. Traktorom se ne smije na put, a plaća se za pute- 
ve 35•- dinara poreza po litri goriva. Predlaže da se odmah na 
hrzinu ne donose- z«aključci, već za jedno mjesec dana, s tim da 
se realizuju.

Odhornik Lolić Vladimir - slaže se sa uvodnim izlaga- 
njem druga Savića. Na brdsko-planinskom području otežan je plas- 
man proizvoda. Kema otkupa, nemaju se gdje plasirati proizvodi. 
Trehalo hi raditi na kinofikaciji sela.

Republički poslanik Oršulić Jelena - smatra da je ta- 
čka 9. zaključaka nerealna postavljena. Zalaže se da se sve rad- 
ne organizacije brinu o stručnom obrazovanju radnika. N^-lme^ pre- 
preka o uvodjenju predmeta iz poljoprivrede u osnovne skole. Po- 
trehno je samo rijesiti finansiranje uvoajenja tih predmeta.

Veterinarski inspektor D,jurić Duško - istiće da su ci- 
jene živoj stoci niže zbog ohustave izvoza u inostranstvo. nSto- 
čar” nema mogućnosti da snahdjeva grad preko gradske klaonice, 
pa' uvozi meso sa strane. Klaonica će biti zatvorena, jer nema us- 
lova za rad. Hladnjačg nema, pa je situacija teška. Privatnici 
kolju van klaonice. Meso je skupo radi transporta, jer se velika 
količina transportuje iz Zagreha, Gradiške i ta. Podvoz pada na 
teret potr.šača. Treba raditi na podizanju ovčarstva, uvesti do- 
bre pasmine, kao na pr. finske ovce. Nomadsko stočarenje je ot - 
voren problem, medjitim nijedna komisija nije sazvana po ovom 
pitanju. Stočari se snalaze kako znaju. Neko kupuje imanja pre- 
ko. Kod nas se troši najviše ovčije meso. Cijena mesa u Banja Lu- 
ci je ispod limita i ista je kao u 196b. Nije na mjestu odluka 
SIV-а o skidanju cijene mesa, jer po prirodi stvari meso treha 
sad da je najskuplje - izvršena je negativna selekcija. Potreha 
za klaonicom i hlaanjačom su velike. Pondovi nStočara” su nemoć- 
ni za ove poduhvate. Prošle godine s našeg područja je izvezeno u 
inostranstvo 7»ooo konja, naplaćene su takse u velikom iznosu, a 
nije dat ni dinar za razvoj konjogojstva.

Odhornik Dragić Dragol.juh - drži da je selo okrenuto 
seimo sehi. Zalaže se za zajedničku akciju zadruga, radnih orga- 
nizacija i trgovine. Potrebno je zaokružiti proces. U zaarugama 
ima nestručnosti. Priliv sa sela u grad ostaje. Selo ima zamjer-
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ki na nesprovodjenje odluka. U Pavićima treba riješiti pitanje 
vode. Smatra, da je Informacija dobra za poČetak.

Veterinar Bahti.jarević Pikret - sbrenuo je pažnju da 
stoka gladuje zbog nedostatka stočne hrane. Umjefeho rasplodja- 
vanje slabo napreduje, pa čak se i smanjuje broj rasplodnih bi- 
lcova. Veterinarima niko ne pomaže, čak nema nikakvih planova za 
una redoenje službe.

Prets.'jednik Babić .'iivko - podržava orijedlog odbor- 
nika Rokvića da se donesu zaključci za mjesec do mjesec i po 
dana. Za razvoj poljoprivrede treba uključiti i iskoristiti sve 
faktore i elemente. Treba imati u vidu razvoj i rekonstrukciju . 
puteva, razvoj zdravstva i elektrifikacije, kao i činjenicu da 
je svega У/о površina u društvenom sektoru. Pretjerava se u negi- 
ranju rezultata pojedinaca i zajednice. Mora se konstatovati da 
je bilo napora. oto je učinjeno nije dovoljno, ali ne postavlja- 
mo se tako da gledamo ko šta za selo kaže, već gledajmo ko šta 
radi za sebo. Deplasirana je diskusija ko šta i koliko daje za 
selo, a ko koliko uzima. Mali dohodak u poljoprivredi obavezuje 
da se radi na razvoju. Agronomi su bez posla, a zadruge bez stru- 
čnjaka. Trebalo bi preporučiti zadrugama da prime agronome na 
posa . Možemo reći da ćemo iz buužeta dati sredstva za unapre- 
djenje poljoprivrede, ali sad ne možemo izglasati cifru. U zak- 
IJučcima trebamo poći od toga da su zadruge najvažnije u razvo- 
ju poljoprivrede. Potrebno je povezati sve faktore utvrdivši za- 
dakte svakog. Zadaci trebaju da su konkretni.

Predlaže da se oformi kutaisija čiji je zadatak da formu- 
liše zaključke i predloži mjere za razvoj poljoprivrede, na osno- 
vu Informacije, diskusije na sjednici, kao i pismenih i usmenih 
prijedloga svih zainteresovanih. Komisija bi kontaktirala sa Sa- 
vjetom za poljoprivredu, službama i svim ostalima. U komisiju 
predlaže: Djuran Vladu za predsjeunika, Miloraua Popovića, Marae- 
tić Bogdana, Matić Aleusandra, Čurčiju Ranka, Savjak Miroslava i 
Perković dr. Milana, za članove.

Republički poslanik Milorad Popović - se ne slaže da 
se imenuje komisija, te prtdlaže ua se ova grupa pridruži Savje- 
tu za poljoprivredu, kako bi zajednički radili na zaključcima.

Informacija je usv^jena jednoglasno.
Jednoglasno je odlučeno da se imenuje komisija za izra- 

du zaključaka. Zadatak komisije je da formuliše zaključke i pre-



dloži mjera za razvoj poljoprivrede. U komisiju su imenovani: 
Djuran Vlado, predsjednik, Popović Milorad, Marčetić Bogdan,
Matić Aleksandar, Ćurčija Ranko, Savjak MirosLav i Ferković dr. 
Milan - za članove. Komisija je dužna da u roku od mjesec do 
mjesec i po dana pocnese prijedlog zaključaka Skupštini opšti- 
ne.

Ad 2.
Informacija o stanju i problemima kriminaliteta i ja- 

vnog reda i mira na područgu opstine.
Izvjestilac je Pjanić Mahmut, načelnik SUP-a. U disku- 

siji ističe da Informacija nije kompleksna da da ocjenu stanja, 
radjena je saradnjom sudova, SUP-a i Tužilaštva. Kad SUP bude 
podnosio izvještaj, to će biti kompleksnije. Podvlaći da je pos- 
lije Brionskog planuma operativni dio ooslova bio potpisnut, jer 
se radilo na kaUrovskoj problematici i penzionisanju. Reorgani - 
zacija je izvr.^ena uspješno, uklo ili smo se brz, u sadasnje pro- 
bleme, posebno na polju privrednog kriminaliteta. Statistika oči- 
to govori o posti nutim rezultatima. SUP, tužilaštvo i sudovi su 
se dogovorili kako dolaziti do podataka, kao i o metodama rađa. 
3UP se orijentisao na stručnu pomoć raanim organizacijama, kroz 
internu kontrolu, u spriječavanju privrednog kriminala. Sluzba 
se ne miješa svagdje, ali ima i nerazum|evanja kod radnih organi- 
zacija. Mi smo se orijentisali, uglavn m, na tri problema: I. do- 
gradnja organizaci je, 2. kadrovske proiajene - izmjena kvalifika- 
cione strukture, 3* poboljšanje materijalne strukture - poveća- 
nje tehnike. Učinjeni su veliki napori na poboljšanju kvalifika- 
cione struuture, p2% radnika sa školuje. Podmiadjuje se milicio- 
narski kadar, a ubuduće će se regrutovati sa sreanjom stručnom 
spremom. Stanica milicije je nosilac javne bezbjednosti i nosi- 
lac je otkrivanja krivičnih djela. Iće se na to, da rukcvodioci 
stanica budu pravnici. Nalazimo se pred reorganizacijom službe 
gavne bezoj^dnosti. Mi ćemo biti centar za bivši banjalučki srez 
kod rasvjetljavanja težih krivičnih ajela.

Odbornik Medo.jević Marko - je skrenuo pažnju na veliki 
broj neotkrivenih krivičnih dijela. Misli, da to nije rezultat 
samo nedostutka kadra, već i nesavjesnog rada. Otvorena je veli- 
ka mogućnost ugrožavanja čovjeka i imovine. Poenta je na organi- 
zaciji, dodatku Ijudstva kao i na povećanju stručnosti zaposle- 
nih. Raročito zabrinjavaju provalne kradje, koje mahom ostaj'u ne-
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lo
otkrivene pa daju potstreka. Slabo se radi na kažnjavanju pre- 
kršaja, mnogo je neriješenih pređmeta, a to je slabost organi- 
zacije. Smatra da bi sakretar trebao da organizuje rad sudija 
za prekršaje, treba da se više angazuje na izvršno upravnim po- 
slovima. Sudije treba više mobilizirati na otkrivanju i kažnja- 
vanju za prekršaje i krivična djela. Ističe da o© kaznena poli- 
tika blaga, pa bi je neminovno trebalo pooštriti tamo gdje je 
povećan broj krivičnih djela.

Odbornik Zenić Dobrivoje - prihvata Informaciju. Ko- 
nstatuje da su prekršaji u porastu i da su blage kazne. Treba 
pooštriti kazne, naročito prema povratnicima. Nisu rijetki na- 
padi na milicionere, kao i prijetnje svjedocima. Aico je potre- 
bno, da se poveća broj sudija za prekršaje. Treba izricati kaz- 
ne zatvora, a ne novčane kazne.

Republički poslanik Mešinović Tasim - smatra da je 
na osnovu Ini'ormacije teško zaključiti kako se raai. Savjet sma- 
fera da je služba u cjelini izvršila zadatak. Smatra da se načel- 
nik dobro postavio u radu oko reorganižacije, kao da se djelok - 
rug poslova sveo na zakonom propisane. Podvlaći da je malen broj 
službenika i da bi ga trebalo povećati. Služba objektivno ne mo- 
že sve postići, pa je orjentacija na otkrivanju težih djela. Ma- 
loljetnici su veliki problem jer nema o»štrih kazni. Potrebna je 
podrška svih i sinhronizacija rada, a posebno treba raditi na 
tehničkoj opremljenosti i na povećanju kadra kao i na njegovoj 
stručnosti.

Odbornik Ka.ikut D.jurad.j - traži da sudjenje prekrši- 
ooima zakona budu javna i da se održavaju u mjestu gdje je dje- 
lo izvršeno. Ističe da mnoga sudjenja propadaju jer svjedoci la- 
žu.

Odbornik Dragić Dragol.jub - tvrdi da su kazne blage. 
Traži da se za maloljetne prekršioce zakona kažnjavaju i rodite- 
IJi.

Soci.jalni radnik Morača Božo - je mišljenja da je ша- 
loljetnička delikvencija složeno i kom leksno pitanje. Tvrdi da 
maloljetnici najčešće kradu, a zatim prodaju ukradene predmete. 
Trebalo bi povesti računa o kupcima tih ukradenih preameta.

Odbornik Anušić J s o  - Predlaže da зе iz budžeta slu- 
žbi odvoje novci i da se pojača gonjenje i kažnjavanje siledžija.

Okružni .javni tužilac - Javor Tomislav - smatra da se
Informacija može prihvatiti i da svako treba podnijeti izvještaj



о raau* Ova probleiaatii:a treba da je na dnevnom redu Skuošti- 
ne opštine bar Jednom godišnije. Potrebna je saradnja SUP-a, 
tužilaštva, sudova i Centra za socijalni rad. SUP ne može bez 
sarađnje svih snaga društva. iirivični postupak dugo traje. Dra- 
stične kazne ne vode cilju - smanjenju broja krivičnih djela.

Preds.jednik Babić Zivko - napominje da su službe sa- 
moinicijativno .rezentirale Informaciju. Možemo ocijeniti usp- 
jehe i nedostatke, na nama je da im pomognemo u radu. Iz podata- 
ka se vidi da je služba samokritična.

Informacija Je usvojena jednoglasno.
Donesen je zakljnčak o potrebi finansijske pomoći SUP-u 

u okviru mogućnosti Skupštine opštine, kao i o potrebi šire dis- 
kusije i koordinacije rada SUP-a, sudova, tužilaštva i Centra za 
socigalni rad.

Ad 3.
IzvještaJ o radu u 1967» godini Komisije za đruštveni 

nadzor Skupštine opštine.
Izvjestilac je odbornik Jovetić Božidar - izlaganje 

u sjedničkom materijalu.
Odbornik Osmančević Sabahudin je protiv zabrane izg- 

radnje garaža.
Preds.jednik Babić Živko - istiće da se ne radi o zab- 

rani izgradnje garaža, već o privremenoj nemogućnosti izgradnje.
Reoublički poslanik Liešinović Tasim - smatra da rad 

Komisije za društveni razvoj treba da se bazira na propustima gru- 
gih. IComisija treba da pomogne radnim organizacijama da greške 
isprave.

Potnreds.iednik Vukić Ante - tvrdi da radne organiza- 
ciie vrše prekršaje u radu, neke čak ne izvršavaju naredjenja 
SDK. Protiv prekršioca treba poduzeti energične mjere.

Sekretar Stupar Ra.iko - podvlači da је komisija pomog- 
la da se riješe neki problemi u radnim organizacijama.

Odboi'nik Cerić Osman - ističe nedostatak propisa iz 
oblasti gradnje. Ovo područje je kompleksno, a neregulirano, pa 
se gradjani paogo žale.

Odbornik Pilioović Safet - predlaže da komisija ispita 
iscrpno stanje u Gradskoj tržnici za koje smatra da je kritično.

Izvještaj oe usvojen jednoglasno.
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Ad 4.
Informacija o problemu dvojnih stanarina.
Preds.jednik Babić Živko - istakao je da se očekuje 

presuda Ustavnog suda po Odluci o dvojnim stanurinama. Predla- 
že da se sad na sjednici analizira novonastala situacija, da 
se čuja sugestije i prijedlozi, ali da se ne donosi nova odlu- 
ka, već kasnije, pošto dodje presuda Ustanovnog suda. Podvlači 
da se dvojne stanarine moraju regulišfeti.

Cerić Sefik - tvrdi, da je Odluka protivustavna i 
da prethodi njeno ukidanje. Cijena boda mora da bude jeainst- 
vena. Smatra da nije uputno ići na vrijednost boda od 7o.- di- 
nara, jer je ^radnja poskupila. Odluka za stanare i za Stambeno 
preduzeće je viša sila.

Republički poslanik Mešinović Tasim - Ističe da Stam- 
beno preduzeće nije planiralo uredjenje zemljis'ta i da su jeftino 
gradili. Biće oko 7»ooo po^odjenih kad se primijeni vrijednost 
boda. Zalaže se da za sve bod bude 9o.- dinara, s tim da bi se 
našlo neko rješenje za one koji već imaju zaključen ugovor do 
197o. Predlaže da se naprave analize za vrijednost boda od 7o,
80 i 9o dinara.

Ocibornik Ivanić Jovo - se _ rotivi da oni u lošijim 
stanovima pomažu one u boljim, plaćajući po novoj vrijednosti 
boda.

Preds.jednik Babić Živko - ističe da će do 197o. godi- 
ne biti jeainstvena vrijednost boda.

Odbornik Plavčić I.'iil rad - pita koliko ima standra ko- 
ji pćhaćaju po 9o.- dinara bod i kolika де stvarna vrijednost bo- 
da?

Cerić - napominje da se g. dišnje gubi 2o - Зо
miliona zbo^ to^a št nije je^instvena vrijednost boda.

Odbornik l.leao.iević marno - pita postoje li diferenci- 
rane kategorije stanova?

Reoublički poslanik Liešinović Tasim - kaže da se za 
stanarine primjenjuje metodologija rada koju su usvojile sve 
sku štine u BiH. Ne mogu se stanari dvostruko tretirati. Svake 
godine je potrebno izvršiti reval rizaciju stanova. Am rtizacija 
stand je auga kroz 16o gcdina. Stambeno preduzeće ne odredjuje 
cijenu stanovima, Skupština opštine Je odrečila gornju granicu.

'abornik D.jubo Refik - ističe da stanar novog stana 
plačajući stanarinu omogućava da se izgradi novi stan, te bod
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mora da bude jedinstven.
Informacija je jedonoglasno usvojena.
Donesen je saključak da se stara Odluka o dvojnim 

stanarinama ne migenja dok ne dodje presuda Ustanovnog suda i 
daje.se ovlastenje službi i Savjetu za komunalne poslove, te 
Stambenom preduzeću da rade na pripremi nacrta nove odluke.

Ad 5.

Prijedlog Zaključka o stanju i potrebnim mjerama u 
oblasti fizičke kulture.

Izvjestilac je potpredsjednik Vukić Ante - izmedju 
ostalog ističe da su zaključci radjeni na osnovu materijala sa 
sjednice od 13.11.1967» kao i diskusije i prijedloga na sjedni- 
ci. Podvučena je uloga škola u fiizičkom obrazovanju mladih. Ovo 
pitanje treba još obraditi. Inicirana je gračkija sportske hale. 
Pređložena je zajednička uprava za sve sportske objekte u gradu, 
koja bi se efikasno st»arala o objektima. 0 problemima fizičke 
kulture SOPK-sl i Savjet za fizičku kulturu će obavještavati po 
potrebi Skupštinu opštine.

Odbornik Pail Ivica - pita hoće li Zaključci biti 
jedan od kriterija za budžetsku dodjelu sredstava?

Zaključci su jednoglasno usvojeni.

Ad 6.

Prijenlog Odluke o radnom vremenu u organima uprave 
Skupštine opštine.

Izvjestilac Kapetanović Djoko - član Savjeta za orga- 
nizaciono pravne poslove - diskusija u sjedničkom materijalu.

Republički poslanik Llešinović Tasim - smatra da se ne 
može olako preći preko neriješenih problema ishrane, jaslica, 
jer prelazak na novo radno vrijeme mijenja način života.

Sekrctar Stu..ar Ra.jko - napominje da su izvršene pri- 
prema za organizaciju društvene ishrane. Vjeruje da će se i pro- 
blem smještaja djece regulisati uskoro.

Oabornik Cerić Osman - tvrdi da su obrazloženja liz 
Odlukb slaba, priprema nisu izvršene i smatra da stanje za pre- 
lazak na novo raclno vrijeme nije pogodno. Predlaže da se uvede 
Ijetno i zimsko radno vrijeme. Predlaže da se usvoji prijedlog
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radnika.
Odb.rnik Ivanić Jovo - istiće, da nije problem is- 

hrana već problem smještaja djece, to pitanje prije svega tre- 
ba riješiti.

Odbornik D,jubo Refik - zalaže se za novo radno vri- 
jeme, jer to traže interesi Jo.ooo zaposlenih u privredi.

Odbornik Zenić Dobrivo.je - traži da mjesni uredi ra- 
de kao i dosada, jer to odgovara stanovništvu.

Odbornik Verem Aijmet - interesuje ga šta predlaže 
Savjet radne zajednice, jer smatra da nije osnovno usaglaš^nje 
radnog vremena sa višim organima.

Olujić Dragan - član Savjeta radne zajednice ističe 
da se stav Savjeta razlikuje od stava sekretara, pa se prezen- 
tiraju samo podaci prikupljeni anketom ( u sjedničkom materija- 
lu).

Sekretar Stupar Ra;iko - tvrdi da 174 radnika podrža- 
vaju prijedlog Odluke, navodeći da su SUP, Sekretarijati za in- 
spekcije i narodnu odbranu i Zavod za društveni razvoj za novo 
radno vrijeme. Stav Savjeta je da bez obzira na euiketu da će se 
disciplinovano sprovesti odluka.

Odbornik Zec Marko - zalaže se da se posluša mišlje- 
nje kolektiva. Ljeti je novo radno vrijeme nezgodno za rad. Is- 
tiče, da mnoge skupštine nisu prešle na novo radno vrijeme. Ni 
mjesni ureoi nisu za novo radno vrijeme.

Odbornik Osmančević Sabahudin - je za novo raano vri- 
jeme. Treba voditi računa o gradjanima i zadovoljiti potrebe pri- 
vrede.

Kovačević Rodol.jub - predsjednik Savjeta radne zajed- 
nice podvlači da Savjet nije zauzeo stav. Stanje je konstatova- 
no putem ankete. Većina radnika nije za novo radno vrijeme.

Preds.iednik Babić Živko - prealaže da sekretar odredi 
radno vrijeme, po potrebi, za inspekcije i mjesne urede.

Odbornik Iioprivica Boško - predlaže da se ne pitaju 
radnici mjesnog ureda, već gradjani.

Oabornik Pail Ivica - predlaže da se odredi kad odbo- 
rnici mogu biti „rimljeni kod sekretara, predsjednika i potpred- 
sjednika.

Preas.iednik Babić Živko. odgovara drugu Pailu da odbor- 
nicima nije ograničen dolazak i mogu biti primljeni uvijek.Zgod- 
no je medjutim, da se najave telefonom. Kad je predsjednik otsu-
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tan, zamjen;juje ga potpredsjednik. Potpredjsjednik prima stran- 
ke po •pjjfcthodnom dogovoru, inače radi po aogovoru sa predsjed- 
nikom na zaduženjima, rad komisija i slično. Dakle, potpredsje- 
dnitv prima stranke ali ih prima po dogovoru, kako bi se mogao 
posvetiti poslovima.

Odluka je usvojena većinom glasova, dva protiv i jed- 
nim uzdržanim glasom.

Usvojena je preporuka o potrebi prelaska na novo rad- 
no vrijeme radnih organizacija iz oblasti od javnog interesa na 
području opštine.

Ad 7.

Prijeulog Odluke o kanalizaciji.
Izvjestilac je ing. Hurle Franjo.
Odbornik Stanković Duško - predlaže u čl. 5» stav 2. 

novu formulaciju - ako ima kanalizacigu i u čl. 1 5 . - na trošak 
"Vodovoda" ako se drugi put uvodi priključak.

Oabornik Pail Ivica - predlaže da se čl. 21. dupuni 
da izgradjenu kanalizaciju "Vodovod'* preuzima kao osnovno sred- 
stvo.

Republičtii poslanik Lešinović lasim - де protiv mono- 
pola koji daje čl. 9* propisujući da rikljupke isključivo iz- 
vodi "Vodovod i kanalizacija" ili daje na izvodjenje drugima po 
aog ovoru.

Odbornik Pilioović Safet - kaže da nb zna či,ja je ka- 
nalisacija u Banja Luci. Ako je javna, da se oslobodi kamate na 
poslovni fond, ali poslovni fond ne može ničim biti okrnjen.

Odluka je skinuta s dnevnog reda.

Ad 8.
Prijeulog odluke o organizaciji službe zaštite poljs- 

kih dobara.
Nije bilo diskusije.
Odluka je usvojena jednoglasno.

Ad. 9.
Prijedlog Odluke o izmjeni Odluke o regulacionom pla- 

nu stambenog naselja "Borik".
Izv^estilac je Radovan vić Drago, direktor urbanisti- 

čkog zavoda - diskusija u sjeuniokom materi,jalu.
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'dborni.- Luoić Тск... - preolaže da "Bosanka" uoestvu- 
je u i2,0radnoi zemljišta u Boriku.

Odborni.- Plnvčić ..ilorad - smatjpa da oe Urbanistički 
zavod bio dužan da upozori na dislokaciju "Bosanke". Odlulcom 
sve treba regulisati. Predlaže da se da lokacija "Bosanki" s tim 
da se ona i otumben preduzeće na^ode o svemu.

Odbcrnik Jovetić BožidaJ - ističe da se problemi "Bori- 
ka" ne rješavaju 2o godina.

Odbornik D.jubo Refik - ističe da "Bosanka" nije dove- 
la do izmjena urbanističkog plana, već da je to propušteno regu- 
lirati.

Preds.jednik Babić Živko - smatra da je situacija do- 
voljno proučena, "Bosanka" ne zagaujuje zrak, nije štetna po 
okolinu, spremna je da uredi okolinu, cvijetna polja, fasade i 
td. Interes je grada da se da lokacija.

Potpreas.jednik Vukić Ante - napominje da je Borik 
predvidjen za stambenu izgradnju, ali da momentalno nema mogu- 
ćnosti da se bilo šta uredi.

Odbornik Fiiipović Safet - pita šta je predvidjeno 
gdje sad "Bosanka"?

Odluka o izmjeni Odluke o regulacionom planu stambe- 
nog naselja "Borik" je usvojena većinom glasova i dva protiv.

Ad lo.

Prijedlog Odluke o izmjeni Statuta opštine Banja Luka.
Izvjestilac je načelnik Sekretarijata skupštine Kuzma- 

nović Rajko.
Odluka je usvojena jednoglasno.

Ad LL.
Prijedlog rješenja o oslobadjanju Stambenog preduzeća 

u Banja Luci obračunavanja i plaćanja kamate na fond stambenih 
zgrada.

IzvjestiLac odbornik D,jubo Refik.
Rješenje je usvo^eno jednogLasno.

Ad 12.
Prijedlog rješenja o osLobadjanju Jedinice za gazdova- 

nje stambenim zgradama Kombinata drvne industrije "Vrbas" u Ba- 
njoj Luci, obračunavanja i pLaćanja kamate na fond stambenih zg- 
rada.
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Izvjesfcilac је odbornik Djubo Refilc.
Rješenje je usvojeno jednoglasno.

Ad 13.
Prijedlog Zakljucka o potvrdjivanju Statuta osnovnih 

škola MMIaden Stojanović'’ Banja Luka, "Prva krajiška proleter- 
ska brigada" Piskavica, Osnovne škole Dragočaj i Zaštitne radi- 
onice za rehabilitaciju i zapošljavanje lica defektnih sluhom 
"DES" Banja Luka.

Izvjestilac Kovačević Rodoiyub, referent za praćenje 
zakonitosti opštih akata radnih i drugih organizacija - diskusi- 
ja u sjedničkom materijalu.

Zaključci usvojeni jeđnoglasno.

Ad 17.
Prijedlog rješenja o imenovanju članova Komisija za 

boračka pitanja.
Izvjestilac potpredsjednik Vukić Ante - diskusija u 

sjedničkom materijalu.
Rješenje je jednoglasno usvojeno.
Pošto poslije pauze nije bila kvalifikaciona većina 

za odlučivanje, predsjedavajući je zaključio sjeanicu u 16,43 sa- 
ti. w

Zapisničar, 
Alagić Ibro

Г
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